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В статье, в исторической ретроспективе, прослежено изменение функций древних городов. Исследованы 
экономические, военные (оборонительные) функции древнего города, особое внимание уделено анализу транс-
формаций политических функций города. Проанализировано воздействие монголо-татарского пришествия на 
Русь оказавшего влияние на административную функцию городов, изменение экономических и политических 
функций русских городов. Показано снижение роли религиозного фактора в политическом управлении россий-
ского государства, освещены зарождающиеся процессы секуляризации. Прослежен генезис таких политических 
феноменов, характерных для современных социумов, как всенародный референдум и муниципальное управление. 
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In the article, in historical retrospect, a change in the function of ancient cities is traced. The economic, military 
(defensive) functions of the ancient city were studied, special attention was paid to the analysis of the transformations 
of the city’s political functions. The impact of the Mongol-Tatar invasion of Russia infl uencing the administrative 
function of cities, changing the economic and political functions of Russian cities is analyzed. The decrease in the 
role of the religious factor in the political management of the Russian state is shown, and the nascent secularization 
processes are highlighted. The genesis of such political phenomena, characteristic of modern societies, as a 
nationwide referendum and municipal government is traced.
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